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 § 40 

Förslag till Renhållningsordning för Stockholms kommun inklusive föreskrifter 
och avfallsplan 2008-2012 
Dnr T2007-400-00727 
 
Trafikkontoret hade den 25 maj 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, till 
vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Trafik- och renhållningsnämndens beslutar att förslag till renhållningsordning för 
 Stockholms kommun innefattande föreskrifter och avfallsplan ställs ut och sänds 
 ut på remiss för yttrande senast 31 augusti 2007. 
 
Frågor ställdes och besvarades. 
 
Yrkanden 
Ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) yrkade bifall till förslag som redovisas i 
bilaga Q1. 
 
Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) yrkade bifall till förslag som redovisas i 
bilaga Q2.  
 
Ledamoten Torhild Lamo (v) och ledamoten Mats Lindqvist (mp) yrkade bifall till 
förslag som redovisas i bilaga Q3. 
 
Beslut 
Trafik- och renhållningsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) framställda yrkandet d v s: 
 
1. Kontorets förslag till beslut godkänns i huvudsak. 
2. Kontoret får i uppdrag att komplettera remissens sändlista till 
 Handelskammaren, Svenskt Näringsliv samt till KTH och/eller annat 
 forskningsinstitut med inriktning på avfallshantering. 
3. Därutöver anförs följande: 
 
Avfallsfrågorna utgör en betydelsefull del av miljöpolitiken. Sopor måste tas om hand 
så att det ger liten påverkan på miljön samtidigt som det är tidsmässigt och 
ekonomiskt försvarbart. Medborgarnas önskemål om enkel och hygienisk hantering 
måste också vägas in. Sortering av avfall kan således inte vara ett självändamål utan 
frågan måste lyftas till vad som är långsiktigt effektivt och hållbart. Det finns gott om 
exempel på ineffektiva resultat orsakade av sorteringshysteri. 
 
 
 
Storskalig kompostering eller rötning är inte det bästa sättet att ta tillvara hushållens 



  

matavfall. Hittills har det mest levererat dålig lukt och en oefterfrågad slutprodukt som 
dessutom genererat stora mängder metan vilket har 20 ggr större klimatpåverkan än 
koldioxid. Vid effektiv förbränning i värmeverk kan däremot avfallet nyttjas som 
biobränsle till bl a fjärrvärme. Insamlingen av matavfall skall därför koncentreras på 
restauranger och storhushåll där renheten i avfallet är bättre. Insamlingen av enskilda 
hushålls matavfall skall ske baserat på frivillighet och till självkostnad. 
 
Fokus måste läggas på medborgarnas tillgänglighet till att bli av med sitt avfall. Det 
gäller dels utformning och renhållning av återvinningsstationer genom t ex utplacering 
av kompletterande stationer som enbart tar emot två eller tre fraktioner och dels 
flexibiliteten i hämtning av hushållsavfall. Det är också viktigt att Stockholms stad för 
medborgarnas talan i diskussioner med t ex arbetsmiljöverket. Staden ska, genom sina 
upphandlingar, säkra att alla medel är tagna för att undvika en försämring av 
medborgarnas tillgänglighet till avlämnande av avfall.  
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverade sig vice ordföranden Jan Valeskog mf l (s) med hänvisning 
till sitt yrkande i bilaga Q2. 
 
Mot beslutet reserverade sig ledamoten Torhild Lamo (v) och ledamoten Mats 
Lindqvist (mp) med hänvisning till sitt yrkande i bilaga Q3. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

    Tillhör § 40, bilaga Q1 
 

Trafik- och renhållningsnämnden 
2007-06-12 

     
    Tillhör ärende nr 40 
 

Förslag till Renhållningsordning 
för Stockholms kommun inkl. 
föreskrifter och avfallsplan 2008-
2013 
 
Mikael Söderlund m.fl. (m)  
Inge-Britt Lundin m.fl. (fp)  
Anders Broberg (kd) 

 
 
 
 
Förslag till beslut  
 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut, 
 
att komplettera remissens sändlista till Handelskammaren, Svenskt Näringsliv samt  
 till KTH och/eller annat forskningsinstitut med inriktning på avfallshantering, 
 
att därutöver anföra följande 
 
Avfallsfrågorna utgör en betydelsefull del av miljöpolitiken. Sopor måste tas om hand 
så att det ger liten påverkan på miljön samtidigt som det är tidsmässigt och ekonomiskt 
försvarbart. Medborgarnas önskemål om enkel och hygienisk hantering måste också 
vägas in. Sortering av avfall kan således inte vara ett självändamål utan frågan måste 
lyftas till vad som är långsiktigt effektivt och hållbart. Det finns gott om exempel på 
ineffektiva resultat orsakade av sorteringshysteri. 
 
Storskalig kompostering eller rötning är inte det bästa sättet att ta tillvara hushållens 
matavfall. Hittills har det mest levererat dålig lukt och en oefterfrågad slutprodukt som 
dessutom genererat stora mängder metan vilket har 20 ggr större klimatpåverkan än 
koldioxid. Vid effektiv förbränning i värmeverk kan däremot avfallet nyttjas som 
biobränsle till bl a fjärrvärme. Insamlingen av matavfall skall därför koncentreras på 
restauranger och storhushåll där renheten i avfallet är bättre. Insamlingen av enskilda 
hushålls matavfall skall ske baserat på frivillighet och till självkostnad. 
 
Fokus måste läggas på medborgarnas tillgänglighet till att bli av med sitt avfall. Det 
gäller dels utformning och renhållning av återvinningsstationer genom t ex utplacering 
av kompletterande stationer som enbart tar emot två eller tre fraktioner och dels 
flexibiliteten i hämtning av hushållsavfall. Det är också viktigt att Stockholms stad för 
medborgarnas talan i diskussioner med t ex arbetsmiljöverket. Staden ska, genom sina 
upphandlingar, säkra att alla medel är tagna för att undvika en försämring av 
medborgarnas tillgänglighet till avlämnande av avfall.  
 



  

Tillhör § 40, bilaga Q2 
 
Trafik- och renhållningsnämnden 
2007-06-12 

 
Tillhör ärende 40 
 
Förslag till renhållningsförordning 
för Stockholms kommun inklusive  
föreskrifter och avfallsplan 2008-
2012 
 
Jan Valeskog m fl (s) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Trafiknämnden beslutar 
 
att i huvudsak tillstyrka förvaltningens förslag 
 
att dela upp insamlingsmålet av matavfall från restauranger, storkök och butiker och 

matavfall från hushåll i två olika delmål, 
 
att därutöver anföra följande 
 
Förutsättningarna att i Stockholm samla in matavfall från restauranger, storkök och 
butiker å ena sidan och matavfall från hushållen i Stockholm ser helt olika ut. Det är 
därför, trots att de nationella målen är utformade på detta sätt, mer ändamålsenligt i vår 
stad att dela upp dessa delmål så att ambitionsnivån för insamling från storhushåll blir 
högre medan ambitionsnivån för privathushåll blir oförändrat eller något sänkt. 



  

Tillhör § 40, bilaga Q3 
 
Trafik- och renhållningsnämnden  
2007-06-12 

 
    Tillhör ärende 40 
 

Förslag till renhållsordning för 
Stockholms kommun inklusive 
föreskrifter och avfallsplan 2008-
2012 

 
Torhild Lamo (v) 
Mats Lindqvist (mp) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
att i huvudsak godkänna förslaget 
att förslag till ny avfallsplan skickas på en komplett remissrunda 
att målet om att mängden genererat hushållsavfall per invånare ska minskas behålls 

från nu gällande avfallsplan 
att det nationella målet om att minst 50 procent av hushållsavfallet ska återvinnas 

också ska gälla för Stockholm 
att målet om att minst 35 procent av matavfallet från restauranger, storkök, butiker 

och hushåll ska gå till biologisk behandling behålls från nu gällande avfallsplan 
att  det under planperioden ska uppföras tre nya återvinningscentraler 
att att därutöver anföra följande 
 
Förslagen till ändringar i avfallsplanen är av så avgörande karaktär att planen måste gå 
ut på en fullvärdig remissrunda. Med den nu gällande avfallsplan fastslogs en rad mål 
som skulle ha förbättrat miljön avsevärt i Stockholm. De ändringar som nu föreslås är 
nästan uteslutande försämringar i förhållande till gällande avfallsplan. 
 


